
 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FES dne 29. května 2023 

Přítomni: JUDr. Martin Šmíd, Ph.D., Ing. Irena Honková, Ph.D., RNDr. Ing. 

Oldřich Horák, Ph.D., doc. Ing. Michaela Kotková Stříteská, Ph.D., Ing. Josef 

Novotný, Ph.D., Mgr. Pavel Sedlák, Ph.D., PaeDr. Alexandr Šenec, Mgr. David 

Zapletal, Ph.D., Ing. Anna Dvořáková, Ing. Nikola Hausmannová, František 

Kvapil, Soňa Mrázková 

Omluveni: doc. Ing. Robert Baťa, Ph.D., Mgr. Jan Mandys, Ph.D., Tomáš 

Chrastina 

Hosté: prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., prof. Ing. Jitka Komárková, Ph.D., doc. Ing. 

Hana Kopáčková, Ph.D., JUDr. Jana Janderová, Ph.D., Ing. Petr Urbanec 

 

Na začátku přítomno 12 z 15 senátorů. 

AS FES je usnášeníschopný. 

 

Pozvánka na zasedání AS FES rozeslána     22. května 2023 

Materiály k projednání na zasedání rozeslány    22. května 2023 

 

Program: 

1. Schválení programu zasedání. 
2. Akreditace nového studijního programu Financial Data Analytics and 

Sustainable Finance (joint degree). 
3. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2024/2025 a 

schválení podmínek pro přijetí ke studiu ve studijním programu Řízení 
rozvoje obcí a regionů pro akademický rok 2023/2024. 

4. Změna Statutu FES. 
5. Rozpočet FES na rok 2023. 
6. Zpráva o činnosti FES za rok 2022. 
7. Zpráva o hospodaření FES ta rok 2022. 
8. Různé. 

 

Předseda AS FES dr. Šmíd zahájil zasedání a pozdravil přítomné. Následně ověřil 

účast přítomných senátorů.  

 

1. Schválení programu zasedání  



 

 

Dr. Šmíd stručně představil navržený program zasedání. K programu neměl 

nikdo žádné připomínky.  

Poté proběhlo hlasování.  

Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 

schvaluje program zasedání v předloženém znění.  

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato.  

 

2. Akreditace nového studijního programu Financial Data Analytics and 

Sustainable Finance (joint degree) 

Děkan fakulty prof. Stejskal uvedl předkládaný bod. Představil nový studijní 

program Financial Data Analytics and Sustainable Finance. Zmínil důležitost 

studijního programu pro internacionalizaci fakulty i univerzity. 

Informace ke studijnímu programu dále doplnila proděkanka dr. Janderová. 

Uvedla, že se jedná o joint-degree program realizovaný ve spolupráci 4 univerzit 

(FES, Litva, Itálie a Kypr) na 4 semestry, přičemž jeden semestr by byl vždy 

vyučován na FES. Na přípravu programu získala fakulta unijní grant, v případě 

akreditace by fakulta požádala o další grant na realizaci. 

Dále proběhla diskuse. Dr. Šmíd se zeptal na předpokládaný počet studentů. Dr. 

Janderová uvedla, že případný grant by počítal se 100 studenty na první čtyři roky, 

přičemž lze počítat s cca 20 (ideálně až 50 studenty) ročně. Děkan prof. Stejskal 

dále doplnil, že program ve formě joint-degree je pro fakultu velmi výhodný 

z reputačního i finančního hlediska. 

 

Poté proběhlo hlasování o usnesení.  

Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 

projednal návrh akreditovat nový navazující magisterský akademický studijní 

program typu joint-degree Financial Data Analytics and Sustainable Finance 

v předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato.  

 

3. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2024/2025 

a schválení podmínek pro přijetí ke studiu ve studijním programu Řízení 

rozvoje obcí a regionů pro akademický rok 2023/2024 

Děkan fakulty prof. Stejskal uvedl předkládaný bod. Uvedl, že se jedná o 

standardní záležitost, kterou AS schvaluje každý rok. Vysvětlil, že snahou fakulty 

je přijímat co nejlepší studenty. Uvedl, že novinkou je zavedení přijímacích 



 

 

zkoušek u programů, o které je největší zájem (Ekonomika a management, 

Digitální podnikání). Cílem je zlepšení renomé fakulty, vybuzení zájmu o studium 

a zavedení kroku, díky kterému bude student muset něco udělat, aby byl přijat 

(kromě zaslání přihlášky), čímž by mohlo dojít k odfiltrování studentů, kteří o 

studium nemají reálný zájem. 

Proděkanka prof. Komárková doplnila informace k podmínkám pro přijetí. 

Přijímací zkouška by měla proběhnout formou testu, který bude zaměřen 

především na kreativní myšlení, nikoli na znalosti. Dále uvedla, že bonifikace pro 

aktivní studenty zůstávají, nově dochází k rozšíření bonifikací za středoškolské 

soutěže. Dále uvedla, že od příštího roku (24/25) se nebude přijímat do anglického 

programu IVS v Bc. studiu. Dále doplnila informace k podmínkám pro přijetí ke 

studiu ve studijním programu Řízení rozvoje obcí a regionů pro AR 23/24. Děkan 

dovysvětlil, že tento program by měl nahradit stávající program EVS. 

Dále proběhla diskuse. Senátoři Dr. Honková a Dr. Novotný položili doplňující 

dotazy k organizaci zápisu a počtu studentů v program Řízení rozvoje obcí a 

regionů, na což odpověděla proděkanka prof. Komárková. Senátor Dr. Šenec dále 

zmínil, že při organizaci přijímacích zkoušek je důležitý první dojem a 

profesionalita, s čímž děkan prof. Stejskal vyjádřil souhlas. 

 

Poté proběhla hlasování o usneseních. 

  

Usnesení č. 1: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 

Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický 

rok 2024/2025 v předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení č. 2: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 

Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do navazujících 

studijních programů v anglickém jazyce pro akademický rok 2024/2025 v 

předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení č. 3: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 

Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do doktorských 

studijních programů v českém jazyce pro akademický rok 2024/2025 v 

předloženém znění. 



 

 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení č. 4: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 

Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do doktorských 

studijních programů v anglickém jazyce pro akademický rok 2024/2025 v 

předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení č. 5: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 

Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do navazujícího 

studijního programu Řízení rozvoje obcí a regionů pro akademický rok 2023/2024 

v předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato. 

 
4. Změna Statutu FES 

Děkan uvedl předkládaný bod. Uvedl, že ve Statut FES dochází k jediné změně, 

kterou je změna délky funkčního období vedoucích kateder (z 3 na 4 roky), aby 

došlo ke sjednocení s funkčním obdobím děkana. 

K bodu neproběhla další diskuse.  

 

Poté proběhlo hlasování o usnesení.  

Usnesení:  

Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednal 

a schvaluje změnu Statutu Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice v 

předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato.  

 
5. Rozpočet FES na rok 2023 

Děkan prof. Stejskal uvedl předkládaný bod. Zmínil, že minulý rok skončil 

relativně příznivým výsledkem (ztráta byla nižší než schválená). Dále stručně 

pohovořil o souvislostech rozpočtu, zejm. trvalém podfinancování VŠ, 

indikátorech, na jejichž základě jsou VŠ přidělovány prostředky, a o skutečnosti, 

že fakulta musí vycházet z objemu prostředků schválených senátem univerzity. 



 

 

Uvedl ale, že stávající systém financování je neudržitelný, neboť rozpočet fakulty 

má plánovanou ztrátu 14-15 mil. Kč, byť fakulta se bude snažit tuto ztrátu snížit. 

Senátor Dr. Šenec se zeptal, zda když dochází k nárůstu celouniverzitních 

nákladů, zda dochází také ke zlepšení služeb. Děkan k tomu uvedl, že nárůst 

těchto nákladů je dán především navýšením tarifních mezd. V diskusi dále 

vystoupili senátoři Dr. Zapletal, doc. Kotková Stříteská, proděkanka Dr. 

Janderová a proděkanka prof. Komárková. 

 

Poté proběhlo hlasování o usnesení.  

Usnesení:  

Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednal 

a schválil Rozpočet FES na rok 2023 v předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato.  

 
6. Zpráva o činnosti FES za rok 2022 

Děkan prof. Stejskal uvedl předkládaný bod současně s následujícím bodem 

(Zpráva o hospodaření FES za rok 2022). Uvedl, že se jedná o standardizované 

dokumenty, které mají předepsanou strukturu, nejedná se o propagační text. Dále 

stručně pohovořil o budoucnosti fakulty z hlediska počtu studentů a některých 

dalších sledovaných ukazatelů.  

Senátor Dr. Šenec v diskusi uvedl, že fakulta se vyvíjí pozitivním směrem, spolu 

s dotazem, zda se vyvíjí dostatečně rychle. Děkan k tomu uvedl, že vývoj 

okolního světa je rychlý a jako fakulta jsme do značné míry determinováni 

okolím. 

Senátorka Ing. Dvořáková dále zmínila problém, kdy studenti se zapisují ke studiu 

jen kvůli statusu studenta, ale reálně nestudují. Proděkanka prof. Komárková 

k tomu uvedla, že o problému fakulta ví, ale v rámci stávajících pravidel není 

schopna ho řešit; částečně by mohla pomoci plánovaná kontrola studia po prvním 

semestru navazujícího studia. 

 

Poté proběhlo hlasování o usnesení.  

Usnesení:  

Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednal 

a schvaluje Výroční zprávu o činnosti FES za rok 2022 v předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato.  

 



 

 

7. Zpráva o hospodaření FES za rok 2022 

Představení bodu a diskuse k němu proběhly v rámci předchozího bodu (Zpráva 

o činnosti FES za rok 2022). 

 

Poté proběhlo hlasování o usnesení.  

Usnesení:  

Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednal 

a schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FES za rok 2022 v předloženém znění. 

Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se).  

Usnesení bylo přijato.  

 

8. Různé  

Senátorka Mrázková položila dotaz týkající se práva na tři termíny 

zkoušky/zápočtu (zda je možné ze strany vyučujícího sebrat studentovi termín); 

dotaz se týkal konkrétně předmětu na ÚSII. Děkan prof. Stejskal uvedl, že je 

přítomen vedoucí ústavu Dr. Horák i proděkanka prof. Komárková, kteří mohou 

záležitost dále řešit. 

Dále senátorka Mrázková položila dotaz k hodnocení předmětů, zda mají studenti 

přístup k reakcím vyučujících. Proděkanka prof. Komárková uvedla, že garant 

předmětu (případně dále vedoucí ústavu) vždy píše shrnující zpětnou vazbu 

k jednotlivým předmětům. Děkan dále doplnil, že hodnocení předmětů studenty 

je důležitou součástí hodnocení zaměstnanců. 

Děkan prof. Stejskal zmínil, že fakulta vyhrála 2. místo v soutěži „Rozběhej 

univerzitu“. 

Senátorka Ing. Dvořáková se dále dotazovala, zda při navýšení mezd o 10 % dojde 

také k navýšení doktorských stipendií. Děkan k tomu uvedl, že mzdy a stipendia 

jsou na sobě nezávislé a že výši doktorských stipendií by od září 2024 měla vyřešit 

novela zákona o vysokých školách. 

Předseda Dr. Šmíd dále uvedl, že je plánováno ještě jedno zasedání AS FES 

v tomto zkouškovém období, konkrétně 26. června, z důvodu vyhlášení volby 

kandidáta na funkci děkana. Požádal senátory, aby s tímto zasedáním počítali. 

Dále Dr. Šmíd poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 

 

V Pardubicích, 30. května 2023 

 

JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 

předseda AS FES 


